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Bo Sundin (M)   
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Nike Örbrink (KD) 

Alexander Ojanne (S) 
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 Tjänstgörande ersättare: 
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Nahman Hanna (S) för Ulla Sjöbergh (S) 

 
Ersättare: 

Mikael Sundin (M)    
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Michaela Kotschack Thurn (MP) §§ 1-15 & 17 
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Sida 2 av 14 

 

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

 

 

 
§ 1 
Anmälan av justerat protokoll från föregående sammanträde 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 
8/2019 från nämndens sammanträde den 29 oktober 2019, som 
justerats tisdagen den 5 november. 

 
 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 

Beslut 
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Tobias Johansson (V) att 
tillsammans med ordföranden Johan Fälldin (C) justera dagens 
protokoll. 
 
Justering sker måndagen den 2 december 2019. 

  

 § 3 
Förvaltningschefen informerar 
Förvaltningen informerar om en läcka på Spånga bandyis som 
föranlett en del besvär för berörda föreningar. 
 
Förvaltningen informerar om idrottsnämndens sammanträde i 
december som kommer äga rum hos idrottsförvaltningen på 
Palmfelt Center.   
 
§ 4 
Anmälningsärenden 

A. Anmälan om godkännande av villkorsändringar för 
lokalhyresavtal avseende fritidsgården Dukis 

B. Kämpetorpshallarna, slutredovisning 
C. Järva friluftsbad, lägesrapport     

 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar 
 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 
 
§ 5 
Månadsrapport för oktober 2019 
Dnr 01.02/227/2019 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 
Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 19 november 2019. 
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Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 6 
Justering av delegationsordning 
Dnr 01.05/1371/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 
Nämnden godkänner förvaltningens föreslagna justeringar av 
delegationsordningen enligt tjänsteutlåtandet. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 8 november 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 7 
Förslag till regler för stöd till ideella föreningar  
Dnr 01.05/1370/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
reviderade regler för stöd till ideella föreningar med 
verksamhet för barn, ungdomar och personer med 
funktionsnedsättning, att gälla från och med 1 januari 2020 
tills vidare 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 
 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 november 2019. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och ledamot 
Alexander Ojanne m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Vi välkomnar ambitionen i att utveckla idrottsbonusen. I grunden 
fyller stödet en viktig funktion men denna kan bara realiseras och 
förverkligas genom att stödet utformas på ett träffsäkert och 
lättillgängligt vis. Det är dock oroande om förändringen bara 
resulterar i minska ambitioner för de som står långt från sport och 
idrott. Detta skulle kunna bli effekt då precis som för budget år 
2020 har nuvarande majoritet aviserat en sänkning av 
idrottsbonusen även för år 2021.  
  
Vi beklagar även att nuvarande majoritet, som en konsekvens av 
beslutad budget för år 2020, väljer att sänka föreningsstödet med 
åtskilliga miljoner. Det är en utveckling åt fel håll i en stad som 
växer och har målsättningen att engagera fler i idrott- och 
sportverksamhet. De som drabbas kommer vara Stockholms unga 
och de ideella ledarna som nu måste göra ännu mer med ännu 
mindre stöd från staden och det blågröna styret.  
  
Våra förslag för budget år 2020 skulle i jämförelse med 
majoritetens inneburit ett tillskott och mer verksamhet och 
utveckling. Ökade ambitioner måste efterföljas av förutsättningar 
för att uppfylla målsättningarna. I en kontext där idrottsborgarrådet 
talar sig varm om föreningars verksamhet och hur deras ansvar 
ska öka kan inte minskade föreningsstöd ses som annat än ett 
svek.  
  
I våra budgetförslag för vi utöver mer medel fram flera förslag för 
att förenkla för de som är engagerade i stadens idrottsföreningar. 
 
Vi vill också se över möjligheten att harmoniseras ansökan om 
föreningsstöd från staden kan med ansökan om LOK-stöd (statligt 
lokalt aktivitetsstöd). En ökad harmonisering skulle minska 
administrationen för föreningslivet och vara en naturlig del i 
utvecklingen av stadens föreningsstödsutveckling – detta tror vi 
skulle vara ett steg i rätt riktning snarare än att sänka ambitioner 
och föreningarnas stöd. 
 
 
§ 8 
Taxa för upplåtelse av offentlig plats med polistillstånd. 
Revidering med fokus på evenemang – svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/1032/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen till kommunstyrelsen 
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2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 november 2019. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 9 
Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 - svar på 
remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/1269/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden hänvisar till förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar till kommunstyrelsen på remissen om Stockholms 
stads säkerhetsprogram 2020-2023 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 november 2019. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 10 
Uppdatering av programmet för upphandling och inköp – 
svar på remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/969/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen och överlämnar 
det till kommunstyrelsen  

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 7 november 2019. 



Sida 6 av 14 

 

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP) och Nike Örbrink 
(KD) föreslår (se beslutet) 
 

2. Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) föreslår: 
 

Att delvis bifalla förvaltningens förslag och därutöver 
anföra följande: 

 
Vänsterpartiets uppfattning är att offentlig upphandling 
och inköp ska användas för att driva 
samhällsutvecklingen i en ekologiskt, socialt, 
demokratiskt och ekonomiskt hållbar riktning. 
I grunden behöver staden i större utsträckning bedriva 
samhällsviktiga tjänster i egen och i ideell regi, för att 
värna välfärden för stockholmarna och stoppa 
skatteslöseriet som ger vinstsyftande bolag rätten att 
tjäna grova pengar på skolor, gruppboenden och 
äldreboenden. Fortfarande är kommunal regi den enda 
garanten för att tillgodose allmänhetens insyn, rätten till 
kollektivavtal och direkt rådighet för staden att ingripa när 
verksamheter inte fungerar. 
 
Det program som vi var med om att ta fram under den 
förra mandatperioden, som redan revideras av den nya 
majoriteten, gav staden större möjligheter att ställa krav 
på exempelvis utbildningsnivå, bemanning och 
yrkesmässig förmåga att leverera det som staden 
beställer. Klausulen för meddelarfrihet breddades och 
stadens leverantörer skulle inte få konkurrensfördelar 
genom bristande anställningsvillkor. Krav skulle ställas 
på särskilda kontraktsvillkor i nivå med svenska 
kollektivavtal så långt det var ändamålsenligt och möjligt 
enligt lag, när leverantörerna inte var 
kollektivavtalsanslutna. För första gången i stadens 
historia ställdes krav på bland annat tjänstepension i 
upphandlingen av hemtjänsten. Programmet hade också 
ett uttalat syfte att bidra till miljöprogrammets ambitioner. 
Införandet av sociala krav och miljökrav bidrog tydligt till 
målet om ett Stockholm för alla.  
 
Avsaknaden av viktiga sociala och miljörelaterade krav i 
det program som dåvarande alliansen införde bidrog till 
sämre kvalitet och underbudskonkurrens. Givetvis 
välkomnar vi därför att man behåller en hel del i 
nuvarande program och vill skärpa vissa skrivningar om 
miljö, klimat, djurskydd och etisk handel. Frågan är vad 
det betyder i praktiken, särskilt som majoriteten inte ens 
tar in de globala hållbarhetsmålen enligt Agenda 2030 i 
sitt uppdaterade program.  
 
Vi ifrågasätter starkt varför vartenda ord om krav i nivå 
med svenska kollektivavtal tas bort ur programmet, där vi  
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istället ser behov av högre ambitioner. Möjligheten att 
exempelvis arbeta för att kunna kräva försäkringar för de 
anställda verkar inte vara något som majoriteten vill 
prioritera. Vi saknar också ambitioner att utvärdera den 
bristande kontinuiteten som LOU-upphandlingar inom 
välfärden innebär eller att ens vilja skydda LSS-
verksamheter från sådana upphandlingar. Tidigare text 
om strävan mot uppföljnings- och rapporteringsrutiner 
som gör det möjligt med en neutral jämförelse för utförare 
i valfrihetssystemen har strukits liksom att särskild 
hänsyn ska tas till ILO:S grundläggande konventioner om 
mänskliga rättigheter. Sammantaget är tyvärr det 
reviderade programmet en politisk anpassning högerut. 
 
 

3. Ledamot Alexander Ojanne m.fl. (S) föreslår: 
 
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut och 
därutöver anföra följande: 
 
Förslaget till uppdatering av stadens program för 
upphandling och inköp gör det ytterligare tydligt att den 
nuvarande majoriteten saknar ambitioner för stadens 
upphandlingsverksamhet, Avsaknaden av målen i 
Agenda 2030, som bör vara en utgångspunkt i all 
verksamhet som staden bedriver, inklusive i stadens 
program för inköp, är anmärkningsvärt då staden i andra 
sammanhang säger sig vilja vara ledande i 
implementeringen av Agenda 2030. Styrdokument såsom 
detta måste vara relaterade till agendan och inköpare 
måste få utbildning i hur upphandlingar kan bidra till att 
nå målen i agendan. De tre uppsatta målen majoriteten 
valt att fokusera programmet på är i huvudsak av 
ekonomisk natur. Att arbeta med Agenda 2030 i 
inköpsarbetet innebär bland annat att i 
upphandlingsarbetet utgå från social och ekologisk 
hållbarhet och ha insikt om hur stadens agerande 
påverkar världen utanför staden. Det ger vidare en god 
grund för jämställdhetsarbete i upphandlingen.  
Att som en stor aktör på upphandlingsområdet inte vilja 
påverka och skapa ett mervärde för pengarna är 
förvånande. Genom att ställa krav på leverantörer och på 
de varor och tjänster som upphandlas kan upphandling 
bidra inte enbart till en ekonomisk och kvalitativ 
hållbarhet, utan även till ett socialt och demokratiskt 
ansvarstagande Stockholm samtidigt som välfärden 
utvecklas och medborgarnas behov tillgodoses. Vi vet av 
erfarenhet att sociala krav i upphandling bidrar till att 
kompetensförsörjningen underlättas i välfärdssektorn och 
en inkluderande arbetsmarknad där medborgarna ges 
bättre förutsättningar för delaktighet i samhället genom 
att komma ut i arbete och praktik. Därför är det oroande 
att se att majoriteten nu går från att ställa krav på 
leverantörerna i syfte att minska arbetslösheten för 
grupper utanför arbetsmarknaden och öppna upp för 
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anställning och praktik, till att istället uppmana nämnder 
och bolag till att endast sträva efter att nå samma mål.  
Staden kan och bör göra vad den kan för att utöka 
samverkan med civilsamhället. I nuvarande program 
understryks vikten av att upphandlingsförfarandet 
utformas så att idéburen sektor kan delta på lika villkor. I 
förslaget som majoriteten föreslår riskerar civilsamhällets 
möjligheter att delta i upphandlingar försvagas. Det vore 
olyckligt om staden inte tog tillvara på de mervärden som 
idéburna organisationer kan erbjuda. Vi anser bland 
annat att dialog ska föras med marknadens aktörer för att 
inhämta information och nya idéer inför en upphandling. 
Dialogen är särskilt viktigt för att underlätta för idéburen 
sektor samt små- och medelstora företags möjlighet att 
delta i upphandlingar. Vi ställer oss helt bakom 
förvaltningens förslag om upphandlingar och 
valfrihetssystem ska så långt möjligt underlättas för att 
möjliggöra för den idéburna sektorn att delta.  
Sedan det nu gällande programmet för upphandling och 
inköp antogs i kommunfullmäktige har lagstiftaren ansett 
det nödvändigt att, när det är behövligt, ställa villkor om 
lön, semester och arbetstid. Det var något den 
dåvarande borgerliga oppositionen debatterade emot när 
det fördes in i nuvarande program med argumentet att 
det hämmade småföretagandet. Vi anser att stadens 
leverantörer inte ska kunna skaffa sig konkurrensfördelar 
genom bristande arbetsvillkor för sina anställda. Den idén 
leder bara till osund konkurrens som slår ut de schysta 
företagen. Därför är det oroande att den politiska 
majoriteten nu stryker alla skrivningar om 
kollektivavtalsliknande villkor. Vi ser stora risker i att inte 
fortsatt belysa de arbetsrättsliga villkoren i stadens 
upphandlingsprogram, trots nu gällande lagstiftning.  
Bedömningen av om det föreligger ett behov av att ställa 
arbetsrättsliga villkor måste göras i den enskilda 
upphandlingen. För de fall det är behövligt ska den 
upphandlande enheten även som särskilda 
kontraktsvillkor ange villkor i enlighet med ILO:s åtta 
kärnkonventioner. Det ställer stora krav på de enheterna 
att göra dessa bedömningar då de inte kan förväntas ha 
kunskap om de arbetsvillkor som gäller för hela 
arbetsmarknaden. Vilka faktorer som ska påverka 
bedömningen av när det är behövligt att ställa särskilda 
arbetsrättsliga kontraktsvillkor kommer att variera med 
tiden vilket kräver en stor arbetsinsats av den 
upphandlande enheten. Denna behövlighetsbedömning 
kräver en god insikt i olika branscher och därför gav vi 
servicenämnden ett övergripande ansvar för att 
tillhandahålla konsultativt stöd vid användning av 
arbetsrättsliga villkor i upphandlingar. Detta togs dock 
bort av den nuvarande majoriteten.   
Sammantaget när kravet tas bort ur programmet och 
inget stöd ges riskerar nämnder och styrelser att helt 
upphöra att ställa kravet eftersom lagstiftningen är 
förenad med ett krav på behövlighetsprövning och 
därmed en möjlighet att se dessa krav som icke 
behövliga. Omvänt om staden ville upprätthålla krav på 
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goda arbetsvillkor hade det varit naturligt att låta det 
finnas kvar i programmet tillsammans med vägledning 
om hur detta ska tillämpas i staden. Det är också värt att 
notera att lagstiftningen inte är lika långtgående som den 
tillämpning som staden valt att hävda exempelvis i fråga 
om förfrågningsunderlaget i LOV-upphandlingen av 
hemtjänst. Där ställdes också krav på en pension i nivå 
med avtal vilket garanterar att de som jobbar med våra 
äldre själva får en värdig ålderdom.  
Vidare anser vi att programmet bör gå längre i 
meddelarfriheten än vad lagen kräver för att stärka 
förtroendet för stadens upphandlingsarbete. Även 
anställda, underkonsulter och underleverantörer bör 
kunna påtala oegentligheter. Även detta är något som 
enligt gällande lagstiftning ska behövlighetsbedömas i 
relation till proportionalitetsprincipen, de anställdas 
lojalitetsplikt och skyddet för företagshemligheter, men då 
privata aktörer i allt större utsträckning sköter 
verksamheter som historiskt sett har varit kommunala 
angelägenheter är det nödvändigt att utsträcka 
meddelarfriheten. 
I programmet hänvisas till stadens miljöprogram och 
handlingsplaner som styrande och vägledande i 
upphandlings- och inköpsarbetet, samt att miljö- och 
klimataspekter framgår av bilagor. Upphandling av 
livsmedel pekas dock särskilt ut i programmet, vilket 
tenderar att göra programmet inkonsekvent och otydligt. 
En komplettering med tydligare miljö- och klimatkrav bör 
ske. Till exempel har transporter, kemikalier, 
energianvändning, hantering av byggavfall och 
schaktmassor en stor påverkan och bör stå med i 
programmet. Ett generellt krav på nollutsläpp eller 
klimatneutralitet måste vara självklart i alla 
upphandlingar. 

 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
Ledamot Alexander Ojanne m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
 
 
§ 11 
Rese- och mötespolicy för Stockholms stad – Svar på remiss 
från kommunstyrelsen  
Dnr 01.06/1100/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
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Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 31 oktober 2019. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP) och Nike Örbrink 
(KD) föreslår (se beslutet) 

 
2. Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och 

ledamot Alexander Ojanne m.fl. (S) föreslår: 
 
Att delvis godkänna förvaltningens svar på remissen 
och därutöver anföra följande: 

 
Vi välkomnar att staden har tagit fram en rese- och 
mötespolicy som ska styra mot klimatsmarta resor och 
möten. Vi saknar dock några viktiga aspekter som måste 
regleras. 
I policyn står att vid val av färdsätt för längre resor 
reglerar policyn att tåg, båt eller buss väljas i första hand. 
De flesta fartyg drivs i dagsläget med fossila drivmedel. 
Avgasutsläppen innehåller fyra särskilt miljöskadliga 
komponenter: svaveloxider som orsakar hälsoproblem 
och försurning av mark och vatten, kväveoxider som 
bidrar till övergödning, försurning och hälsoproblem, 
partiklar som orsakar hälsoproblem samt koldioxid som 
bidrar till global uppvärmning och havsförsurning. Att vid 
längre resor prioritera båt lika högt som tåg är därför 
mycket tveksamt ur klimat- och miljöperspektiv. Vi anser 
att en inbördes rangordning bör införas: i första hand tåg, 
i andra hand buss och i tredje hand båt.  
Policyn reglerarar också att flygresor ska utnyttjas för 
längre utrikesresor där tåg och buss inte utgör ett 
alternativ. Vi anser att det onödiga resandet med flyg 
måste elimineras. Samtidigt kommer det alltid att finnas 
tillfällen där flyg är ett försvarbart alternativ, till exempel 
för att tåg och buss inte finns eller för att det är motiverat 
av tidsskäl. Därför måste resepolicyn kompletteras med 
att alla flygresor måste klimatkompenseras. 
Vi instämmer i att övernattning bör undvikas om en 
konferens inte är längre än att den ryms under en dag. 
Det är bra ur både miljö- och kostnadsperspektiv. Vi vill 
dock poängtera att det finns ett värde också i det sociala 
umgänget och att längre konferenser med övernattning 
ger ett större utrymme för det. Dessutom ter det sig som 
en hög grad av detaljstyrning att ange mellan vilka 
klockslag konferenser får äga rum. Vi litar på att stadens 
chefer har förmåga att avgöra vad som är bäst utifrån 
sina förutsättningar.  
I policyn står att möjligheterna till deltagande via teknik 
för distansmöten ska övervägas vid möten med deltagare 
från olika tjänsteställen. Vi håller med om att 
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distansmöten kan vara bra för vissa tillfällen, men vill 
poängtera att det kräver att verksamheterna också har 
möjlighet att investera i utrustning och infrastruktur för 
detta. 
 
En del av policyn handlar om uppförandekod vid resor i 
tjänsten. Där hänvisas till stadens personalpolicy samt 
stadens riktlinjer för mutor och representation. 
Ingenstans i dessa dokument står det att besök på porr-, 
striptease- och liknande klubbar inte ska vara tillåtet. Det 
saknas också skrivningar om att hotell utan porr ska 
användas när det är möjligt. 
Stadens nämnder och styrelser ska enligt policyn årligen 
följa upp tjänsteresorna. Vi anser att en översiktlig 
uppföljning bör göras även på stadsövergripande nivå. 
På så sätt kan verksamheter som sticker ut på ett 
negativt sätt identifieras och analyseras, eller som sticker 
ut på ett positivt sätt lyftas fram som goda exempel. Vid 
en stadsövergripande uppföljning blir det också möjligt att 
analysera stadens verksamheter ur ett 
jämställdhetsperspektiv. 

 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och ledamot 
Alexander Ojanne m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 

 
§ 12 
Yttrande i mål 3041-19 Olof Nordin ./. Stockholms stad 
angående laglighetsprövning enligt kommunallagen 
Dnr 01.07/154/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden beslutar att till Förvaltningsrätten i 
Stockholm överlämna tjänsteutlåtandet som yttrande i 
mål nr 3041-19  

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 november 2019. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 13 
Svar på skrivelse från majoriteten angående vinterfotboll 
Dnr 03.01/1126/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 11 november 
2019. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 14 
Tillfälligt tält för ishall på Zinkensdamms IP, inriktnings- och 
genomförandebeslut 
Dnr 08.03.01/1279/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag i 
idrottsförvaltningens och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande: 
 
Idrottsnämnden godkänner en tillkommande bedömd 
hyreskostnad om cirka 1 mnkr/år år 1 som följd av 
genomförande av projektet med att uppföra en tillfällig tälthall 
m.m. för issporter på Zinkensdamms IP. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 18 november 
2019. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 15 
Stöd till Stockholms läns 4H 
Dnr 04.01/1372/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden beviljar ett stöd om 0,4 mnkr till Stockholms läns 
4H enligt de förutsättningar som beskrivs i detta tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 17 november 
2019. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
 
§ 16 
Stöd till Djurgårdens IF fotbollsförening och Djurgårdens IF 
ishockeyförening 2019 
Dnr 04.01/1373/2019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner ansökan avseende 2019 om 
stöd avseende Urban Sports enligt de förutsättningar 
som beskrivs i detta tjänsteutlåtande och beviljar ett stöd 
om 375 tkr till Djurgårdens IF Fotbollsförening och 375 tkr 
till Djurgårdens IF Ishockeyförening 

2. Idrottsnämnden godkänner att förvaltningen återkommer 
med förslag till beslut avseende ansökan om stöd för 
2020-2022 i ett senare läge och att inga garantier för stöd 
för dessa år ges 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 18 november 
2019. 
 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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Jäv 
Ledamot Daniele Fava (L) och ersättare Michaela Kotschack 
Thurn (MP) har på grund av jäv inte deltagit i beslutet. 
 
 
 
§ 17 
Övrigt 
På idrottsnämnden sammanträden den 29 oktober ställde 
ledamot Alexander Ojanne (S) frågan till majoriteten om 
Vårbergs IP som inte finns med i investeringsbudgeten för 2020. 
Ordföranden Johan Fälldin (C) svarar att detta är framflyttat till 
2021 och anledningen till det beror på den dialog som först med 
idrottsförbundet och prioriteringar har valts utifrån det. Dock 
kommer fotbollsplanerna vid Vårbergs IP inte att förskjutas. 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 
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